

Brussels, 24 September 2025

General Meeting Point: Policy Point.

Proposed statement for adoption by the General Meeting of members of Union Syndicale Brussels (USB)

Submitted by Council Section

Union Syndicale Brussels (USB)

- **authorises** the union's bodies to communicate to members and, more generally, to staff the positions and initiatives of federations and confederations at European level (EPSU, ETUC) and international level (PSI, ITUC) to which Union Syndicale Fédérale (USF)* belongs, as well as to communicate, and without modification, on geopolitical questions, and to confine themselves to this;
- **requests** its representatives on the Federal Committee to adopt a similar proposal, in line with this;
- **requests** that our elected representatives in the USB executive committee cease engaging in long debates on geo-political matters and focus on the core business of the union, notably the defence of working conditions and conditions of employment of EU civil servants as well as other agents and refrain from behaviour which detracts from the purpose of USB, including:
 - hijacking USB resources for the activities of religious, political and philosophical movements or interest groups that go beyond the statutory purpose of the union.
 - obstructing progress in union meetings with protracted speeches and statements.

Assemblée Générale : Point politique.

Proposition de motion pour adoption par l'Assemblée Générale de l'Union Syndicale Bruxelles (USB)

Soumis par la Section Conseil

L'Union Syndicale Bruxelles (USB)

- **autorise** les organes du syndicats à faire connaître aux adhérents et, plus généralement, au membres du personnel, les positions et les initiatives des fédérations et confédérations européennes (FSEP, CES) et internationales (ISP, CSI) auxquelles l'Union Syndicale Fédérale (USF)** appartient ainsi qu'à communiquer, sans modification, sur les questions géopolitiques, et à se limiter à ceci ;
- **demande** à ses représentants au Comité Fédéral de faire adopter une proposition similaire à l'USB, conformément à cette position ;
- **demande** à ses représentants élus au sein du comité exécutif de l'USB de mettre fin aux longs débats sur des questions géopolitiques et de se concentrer sur l'activité principale du syndicat, notamment la défense des conditions de travail et d'emploi des fonctionnaires et autres agents de l'UE, et de s'abstenir de tout comportement portant atteinte à l'objectif de l'USB, notamment :
 - le détournement des ressources de l'USB au profit d'activités de mouvements religieux, politiques, philosophiques ou de groupes d'intérêts allant au-delà de l'objet statutaire du syndicat ;
 - l'obstacle aux avancées des réunions syndicales par de longs discours et déclarations.

*Acronyms : European Public Services Union (EPSU), European Trade Union Confederation (ETUC), Public Services International (PSI), International Trade Union Confederation (ITUC)

**Acronymes : Fédération Syndicale Européenne des Services Publics (FSESP), Confédération syndicale internationale (CIS), Confédération européenne des Syndicats (CES).